
Dato:
18.11.2020
Arkivsak-ID.:
20/4737
JournalpostID:
20/55393

Sakshandsamar: Magnus Tveitastøl Hauge

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utval Møtedato
133/20 Hovedutvalg teknisk og miljø 08.12.2020
158/20 Formannskapet 14.12.2020
179/20 Kommunestyret 14.12.2020

Renovasjonsforskrift 2020

· Forslag til ny renovasjonsforskrift vedtas
· Fast og variable gebyrer fastsettes i årlige budsjettbehandlinger
· Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide renovasjonsteknisk norm

Vedtak som innstilling frå Formannskapet - 14.12.2020 - 158/20

· Forslag til ny renovasjonsforskrift vedtas
· Fast og variable gebyrer fastsettes i årlige budsjettbehandlinger
· Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide renovasjonsteknisk norm

Hovedutvalg teknisk og miljø 08.12.2020:

Behandling:
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

HTM- 133/20 Vedtak:
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· Forslag til ny renovasjonsforskrift vedtas 
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Innstillingen enstemmig vedtatt. 
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· Forslag til ny renovasjonsforskrift vedtas 
· Fast og variable gebyrer fastsettes i årlige budsjettbehandlinger 
· Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide renovasjonsteknisk norm 

 
 

Saksutredning 
1. Bakgrunn 

Avfallsstrategien 2019-2025 innebærer modernisering av renovasjonen. Endring i vedtatt 
avfallsstrategi krever ny renovasjonsforskrift. Ny forskrift skal bidra til økt kvalitet, gi en mer effektiv 
tjeneste, og skal innføres uten vesentlig gebyrøkning. 
 
Forskriften viderefører flere vesentlige prinsipp fra dagens forskrift: 

· Lovpålagt renovasjon for alle bolig- og fritidseiendommer 
· Kommunen bestemmer ordning, og beholderne plasseres maks 5 m fra kjørbar vei på hentedag 
· Huseier er ansvarlig for renhold av beholder og tilgjengelighet av denne på tømmedag 
· Beholderne skal ikke overfylles 
· Kommunen plikter å utføre tjenesten i henhold til forskriften, gitt at abonnenten forholder seg til 

forskriften og vedtak fra kommunen 
· Feilsortert avfall skal ikke hentes. Abonnenten skal varsles om årsaken. 
· Ryddeavfall, byggavfall m.m. skal bringes til godkjent mottak 

 
Ny og dagens forskrift er vedlagt i saken. 

2. Høring og prosess 

Forskriften har vært gjennom en grundig prosess, der også andre sektorer i kommunen har vært 
involvert. Renovasjonsforskrifter fra mange deler av landet har blitt gjennomgått.  
 
Forskriften ble behandlet i rådmannens ledergruppe 23. juni og var på høring juli, august 2020. Det er 
kommet inn 3 høringsinnspill. Et fra kommunelegen, og to innspill på konkrete saker om Gamle 
Skudeneshavn og Feøy. Forskriften skal være generell og innspillene er derfor ikke tatt inn i ny 
forskrift, men besvart administrativt. Innspill og svar er vedlagt.  
 



2.1          Forhold til HIM og andre renovasjonsordninger 
Avfallsstrategien legger opp til at det skal være tilnærming i tjenestetilbud mellom HIM og Karmøy 
kommune. HIM’s forskrift er fra 2009. Det har vært kontakt med HIM og de har fått kopi av 
forskriften. Mange andre kommuner og IKS’er reviderer forskriftene nå, på grunn av nye krav og 
teknologisk utvikling.  

· Vesentlige endringer i forhold til dagens forskrift 
1. Kommunen vil eie alle avfallsbeholdere 
2. Forskriften gjelder ikke næring 
3. Gebyrmodell, fritidsboliger og gebyrplikt 

1. Gebyrplikt for alle boenheter som er i bruk 
2. Innføring av differensierte gebyr 
3. Gebyrmodell for fritidsboliger endres 

4. Ordningen med «nabodeling» avvikles 
5. Ordningen der «spesielt interesserte» kan kompostere matavfall endres 
6. Dagens henteordning for farlig avfall avvikles. Ny henteordning utredes 

 

3.1 Kommunen eier avfallsbeholderne 
Mens abonnentene i dag eier beholderne, vil vi gå over til at kommunen investerer i og drifter 
beholderparken. Det er den vanligste modellen i Norge. Resultatet er bedre kontroll og oversikt, 
samt et bedre tjenestetilbud for innbyggerne. Investering i beholdere vil dekkes av 
renovasjonsgebyret, så abonnentene vil ikke lenger få faktura for den enkelte beholder. Kommunen 
vil avgjøre når en beholder skal skiftes ut.  
 

3.2 Forskriften gjelder ikke næring 
Kommunen har i henhold til forurensingsloven bare en plikt ovenfor husholdningene. Denne forskrift 
gjelder derfor kun husholdningsavfall. Kommunen har noen næringskunder, men disse omfattes ikke 
av denne forskrift.  

 
 

3.3 Gebyrmodell, fritidsboliger og gebyrplikt 
I dag plikter alle hus som er i bruk å ha en renovasjonsordning, men det er ikke krav at alle boenheter 
skal ha eget abonnement, jf. § 3; «Hvert hus skal ha et tilstrekkelig antall abonnenter for oppsamling 
av avfallet. Til boliger og fritidsboliger normalt ett abonnement per husstand».   
 
Forurensingsloven sier at kostnaden ved å hindre eller begrense forurensing og avfallsproblemer skal 
dekkes av den ansvarlige for forurensingen eller avfallet. Videre oppfordrer forurensingsloven § 34 
kommunene til å innføre differensierte gebyrer for å bidra til avfallsreduksjon og økt gjenvinning.  
 
Dagens renovasjonsgebyr er i stor grad koblet opp mot innsamlingsordningen og er lik for alle, 
uavhengig av avfallsmengde. En stor del av kommunens kostnader er faste, dvs. relatert til det å ha 
tilgang til en renovasjonsordning. Kommunen er pålagt å: 

· Ha betjent gjenvinningsstasjon 
· Ha en innsamlingsordning for husholdningsavfall 
· Ta inn enkelte fraksjoner, som farlig avfall, gratis. 

 
Fritidsboliger betaler i dag halv renovasjonsavgift 
 



3.3.1 Gebyrplikt for alle boliger som er registrert og i bruk 
Rådmannen foreslår at alle boenheter som er oppført i matrikkelen og/eller 
eiendomsskatteregisteret er gebyrpliktige. Gebyrplikten gjelder grunngebyret.  
 

3.3.2. Differensierte gebyr 
Den nye gebyrmodellen vil ha et fast grunngebyr som gir tilgang til renovasjonstjenesten, og et 
variabelt gebyr som avhenger av produsert avfallsmengde. Høyt volum i restavfallsbeholderen og 
ukentlig tømming medfører at relativt mye avfall hentes usortert i dag. Deler av dette burde vært 
levert og sortert i miljøparken. Økt sortering gir lavere behandlingskostnader og dermed lavere gebyr 
og større miljøgevinst.  
Innføring av differensierte gebyrer medfører at abonnenter som produserer mye avfall må betale 
mer, mens de som produserer lite vil kunne få lavere renovasjonsutgifter enn i dag.  
Abonnentene vil få mulighet til å bestille større beholder og tilbud om å kjøpe sekk for ekstraavfall, 
der transport og behandlingskostnad er inkludert i prisen. 
 
Den nye modellen forutsetter at nye beholdere med «RFID» brikke er levert ut og at 
renovasjonsbilene er utstyrt for å registrere tømming av beholdere knyttet til den enkelte abonnent. 
Dette vil etter planen være klart i løpet av 2022. Ny gebyrmodell kan tre i kraft når ny 
kildesorteringsordning er implementert. Satsene vil vedtas i den årlige budsjettbehandlingen. 
 

3.3.3 Gebyrmodell for fritidsboliger endres 
Fritidsboliger som benyttes mindre enn 6 måneder i året betaler i dag halvt renovasjonsgebyr. Det er 
vanskelig å følge opp, så i praksis får alle fritidsboliger halvt gebyr. Da renovasjonen likevel må kjøre 
rutene hele året og sjekke beholderne hver gang, og fordi hytteavfall til tider er dårligere sortert, 
mener rådmannen at grunnlaget for halvt renovasjonsgebyr ikke er tilstede. Den nye, fleksible 
gebyrmodellen kan forenkle og erstatte ordningen.  
 
Abonnenter som bruker fritidsboligen lite, produserer lite avfall. De betaler dermed automatisk 
mindre enn andre abonnenter med ny gebyrmodell. Endringen medfører i praksis at det ikke spiller 
noen rolle for renovasjonsavgiften om avfallet produseres i en bolig eller fritidsbolig. Det som betyr 
noe er levert avfallsmengde og tilgangen på tjenesten. 
 

3.4 Ordning med nabodeling av beholder avvikles 
Dagens forskrift sier at; «Rådmannen kan i enkelte tilfeller samtykke til at enslige alderspensjonister 
over 67 år, som har relativt lite avfall, kan benytte abonnement felles med nabo (innenfor avstand 
500 m)».  
 
Å benytte alder og sivilstand til å innvilge en rabatt er i strid med lovverket. Videre er det vanskelig å 
vurdere hva som er «relativt lite avfall». Ordningen foreslås derfor avviklet. Differensierte gebyr vil 
likevel medføre at abonnentgrupper som produserer lite avfall vil få lavere gebyr.  
 

3.5 Rabattordning for hjemmekompostering avvikles 
Dagens forskrift sier at; «for spesielt interesserte abonnenter er det mulig å hjemmekompostere 
matavfallet». Etter gjennomført komposteringskurs får man tilbud om å kjøpe subsidiert 
kompostbeholder og får en årlig reduksjon i renovasjonsgebyret.  
 
Kommunen har ikke ressurser til å kontrollere at abonnenten faktisk komposterer, og at 
komposteringsprosessen fungerer. Videre er begrepet «spesielt interesserte» vanskelig å vurdere.  



 
Dagens ordning ble innført som følge av at kommunen ikke hadde eget tilbud for innhenting av 
matavfall. Med ny kildesortering får imidlertid alle matavfallsbeholder, og kommunen vil sikre god og 
miljøriktig behandling av innsamlet matavfall. Ønsket om å kompostere blir da mer for egen hages 
del, og dermed ikke noe som trenger å subsidieres årlig over gebyret.  
 
Rådmannen foreslår derfor at rabattordningen for kompostering avvikles når ny 
kildesorteringsordning innføres, men at det åpnes opp for at kommunen fortsatt kan gi støtte til kjøp 
av komposteringsutstyr.  
 

3.6 Endring i innsamlingsordning for farlig avfall  
§ 5 i dagens forskrift sier at; «boks for farlig avfall settes fram til renovatøren når abonnenten har 
slikt avfall å levere». Ordningen gjelder for små gjenstander og mindre mengder.  
 
Dette er en god ordning for abonnenten, men er vanskelig å håndtere for renovatørene. Bilene har 
ikke skapplass til dagens mengder, og ordningen utgjør en stor HMS risiko. Det er fare for å blande 
kjemikalier som kan reagere med hverandre. Renovatøren er ikke utstyrt med verneutstyr for farlig 
avfall. Brann kan lettere oppstå i farlig avfall, og brann i en renovasjonsbil med 12 måneders 
leveringstid vil være kritisk for tjenesten.  
Innbyggerne har i lang tid vært oppfordret til å ikke sette fram den røde boksen, og de fleste har vent 
seg til det. Elektriske artikler kan leveres gratis til alle butikker som selger slikt.  
 
Rådmannen foreslår derfor at dagens innsamlingsordning for farlig avfall avvikles. Renovasjonen skal 
utrede en alternativ ordning. I mellomtiden må innbyggerne ta innholdet i den røde boksen med seg 
ved besøk i miljøparken, eller levere det til utsalgsstedene (EE-avfall). Slikt avfall er gratis å levere, og 
ordningen med rød boks for oppbevaring av farlig avfall videreføres.  
 

4          Økonomiske og publikumsmessige konsekvenser 

Når en kommune vedtar en forskrift er dette godt begrunnet og krav i forskriften må derfor følges 
opp. Manglende oppfølging av forskrift vil gi en ulik og urettferdig tjeneste der noen forholder seg 
lojalt til forskriftens krav mens andre ikke gjør det.  
Som en følge av ny kildesorteringsordning, kjøp av nye renovasjonsbiler mm., ser kommunen det 
som nødvendig å aktivt følge opp krav i forskriften framover. Det må forventes en del reaksjoner på 
dette. 
 
På sikt vil ny renovasjonsforskrift og nye renovasjonsordninger gi en mer rettferdig, mer 
kostnadseffektiv og mer driftssikker renovasjonstjeneste med høyere kvalitet. Erfaringsmessig vil 
negative reaksjoner avta etter en tid, og kommuner og IKS-er som har gjennomført slike prosesser 
har gjennomgående svært fornøyde kunder.  
 
Avfallsstrategien sier at Karmøy kommune skal levere «en kostnadseffektiv renovasjonstjeneste». 
Dagens renovasjonsruter har i stor grad «blitt til» over tid. Dette har gitt en lite kostnadseffektiv 
innsamlingstjeneste som til dels strider mot dagens krav til HMS & Kvalitet.  
 
I det videre vil det gis noen eksempler på hvordan dette kan slå ut økonomisk i 2023 for ulike 
abonnentgrupper gitt at størrelse på grunngebyr og variabelt gebyr er som i eksempelet nedenfor 
(ink. mva.): 
 
Grunngebyr (eksempelvis)                              1600 kr/år 
Variabelt gebyr (eksempelvis)                        70 kr/tømming (restavfall) 
 



Ny gebyrmodell kan først tas i bruk etter at ny kildesorteringsordning er innført i løpet av 2022. Det 
må presiseres at dette bare er eksempler og at endelige gebyrsatser vil fremmes i forbindelse med 
framtidige budsjett. Størrelsen på grunngebyr og variabelt gebyr, samt avfallsmengde/antall 
tømminger vil gi abonnentens totale gebyr. 
 
 
 
 
 
 
 
 

4.1          Kommunen vil eie de nye beholderne 
Fram til nå har den enkelte måtte betale for egne beholdere. Iht. ny forskrift vil alle beholdere eies- 
og kjøpes inn av kommunen, og dekkes over renovasjonsgebyret. Dette er den vanligste ordningen i 
Norge, og det er mange positiver sider ved en slik ordning. Dette vil bl.a. gjøre det enklere å skifte ut, 
eller bytte beholderne ved behov uten ekstrakostnad for abonnenten, og gi kommunen en helt 
annen kontroll enn i dag.  
 
Endringen vil påvirke alle kommunens abonnenter. Dagens beholderpark er gammel og slitt, og dette 
tiltaket vil sannsynligvis mottas positivt av de fleste. 
 

4.2          Gebyrplikt og definisjon av boenhet 
Iht. gjeldende forskrift har huseier kunnet velge om han/hun trenger flere abonnement dersom 
boligen f.eks. har en utleiedel. Siden abonnentene fram til nå har kjøpt egne beholdere, har 
kommunen ikke hentet inn ødelagte beholdere når huseier har kjøpt nye. Det kan tenkes at en del av 
disse fortsatt er i bruk uten at de er knyttet til renovasjonsabonnement.  
 
I forbindelse med ny renovasjonsforskrift vil alle boenheter som er oppført i matrikkelen og/eller 
eiendomsskatteregisteret bli gebyrpliktige. Det forventes derfor en vekst i antall abonnenter. 
Kommunen har ikke full oversikt over hvor mange abonnenter som berøres av dette tiltaket, men det 
vurderes at noen av dem som pålegges flere grunngebyr vil reagere negativt på dette. Det må derfor 
forventes en del klager fra denne abonnentgruppen.  
 
Mulige økonomiske konsekvenser for den enkelte drøftes nedenfor. 
 
4.2.1          Nye abonnenter 
 
Kommunen vil eie alle beholderne, innføre nye digitale kjøreruter og endre definisjon av gebyrplikt 
og boenhet. I sum vil dette sannsynligvis gi flere abonnenter å fordele kostnadene på.  
 
I dag er det en del sokkelleiligheter osv. som ikke har eget renovasjonsabonnement, men som i 
framtiden vil få det, ref. kap. 5.2. De selvstendige boenhetene vil bli pålagt det foreslåtte grunngebyr, 
slik at boliger som har lite avfall og/eller sorterer godt nødvendigvis ikke vil få dobbelt 
renovasjonsgebyr i forhold til i dag:  
 

Lite avfall:                                                             Mye avfall:  

   Grunngebyr (2 x 1600 kr)    = 3200 kr                       2 x 1600          = 3200 kr  



+ Variabelt gebyr (26 x 70 kr) = 1820 kr                      2 x 26 x 70 kr = 3640 kr  

= Totalt/år                                   5020 kr                     Totalt/år          6840 kr  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

Med utgangspunkt i dagens renovasjonsgebyr og forventet prisstigning vil en slik bolig få en 
renovasjonsavgift på rundt 3330kr i 2023. Gitt gebyrer som eksemplifisert i kap. 5 vil ordningen 
medføre en økning for slike boliger på 1690 kr/år. Det antas at de fleste som kildesorterer godt vil ha 
lite avfall.  

Dersom huseier leier ut til en familie, og begge restavfallsbeholderne trenger tømming hver 2. uke, 
vil totalkostnaden være 1600 + 1820 = 3420 for hver av enhetene, altså totalt 6840 kr/år. Med 
utgangspunkt i dagens renovasjonsgebyr og forventet prisstigning vil en slik bolig få en 
renovasjonsavgift på rundt 6660 kr i 2023.  
 
En kan også tenke seg et tredje scenario; en familie med to voksne, to barn og leietaker (enslig 
forelder og et barn) der alle sorterer dårlig. Dersom dagens renovasjonsordning og gebyrmodell ble 
videreført måtte en slik bolig om de oppgir rett abonnement fått minst to store renovasjonsgebyr, 
totalt  9990 kr/år  

 

Mye avfall og dårlig sortering (gitt gebyrsatser som i kap. 4.2.6):  

  Grunngebyr 3200 kr x 2              = 6400 kr  

+ Variabelt gebyr (90 kr x 26 x 2) = 4680 kr  

= Totalt/år                                          11080 kr  

Som vi ser vil gebyret for disse bli om lag som i dag. Det antas at dette vil gjelde svært få. 

 
 
 
 
 
 
 



4.2.2          Fritidseiendommer 
I dag betaler fritidsboliger halvt renovasjonsgebyr.  
 
I ny renovasjonsforskrift foreslås det at dagens gebyrmodell for fritidsboliger avvikles og erstattes av 
fast og variabelt gebyr, altså samme gebyrmodell som for husholdningene. 
 
Pga. at grunngebyret settes relativt lavt og fordi de fleste fritidsboliger bare benyttes i helger og 
ferier vil samlet renovasjonsgebyr ikke nødvendigvis bli mye dyrere enn i dag. For en hytte som 
benyttes 4 uker og 6 helger/ år vil dette kunne se slik ut: 
 
Grunngebyr                               =          1600 kr 
+          Variabelt gebyr (8 x 70 kr)          =            560 kr 
=          Totalt/år                                        2160 kr 
 
Med utgangspunkt i dagens renovasjonsgebyr og forventet prisstigning, vil denne fritidsboligen få en 
renovasjonsavgift på rundt 1665 kr i 2023. Gitt gebyrer som i kap. 4 vil ordninger medføre en økning 
for en fritidsbolig med et slikt bruksmønster på 495 kr/år.   
 
Karmøy kommune har rundt 900 fritidsboliger og ca. 18 000 boligabonnenter. Pga. at dette vil berøre 
relativt få abonnenter, og siden det dreier seg om en mindre endring av renovasjonsgebyret for de 
fleste, forventes det ikke så mange klager på denne endringen.  
 

4.2.3          Avvikling av nabodeling for enslige pensjonister over 67 år 
I dag er det 87 abonnenter som har søkt om og fått innvilget fritak fordi de er; «enslige pensjonister 
over 67 år som har relativt lite avfall».  
 
Enslige vil som regel ha så lite avfall at de vil kunne greie seg med tømming av restavfallet hver 4 uke, 
dvs. laveste gebyrsats på eksempelvis 2510 kr/år.  
 
Det er sannsynlig at end el av de berørte vil reagere negativt på denne endingen. Da det er få 
abonnenter som har en slik løsning, vil antall henvendelser likevel bli lavt. 
 
 
 

4.2.4          Kompostering 
I dag har 390 abonnenter komposteringsfradrag. Rabatten er nå 362 kr/år og abonnentene må selv 
kjøpe beholderen fra kommunen (50 % subsidiert). En kan således anta at mange av disse 
abonnentene er miljøbevisste og/eller hageinteresserte og at hovedmotivasjonen ikke er økonomisk.  
 
Selv om det er gode argumenter for å avvikle denne ordningen vil nok en del av dem dette gjelder 
reagere negativt på endringen. Da det er relativt få abonnenter som har en slik løsning, vil antall 
henvendelser likevel bli lavt. 
 

4.2.6          Andre abonnentgrupper 
Dersom Karmøy kommune videreførte dagens renovasjonsgebyr ville dette justert for forventet 
prisstigning være rundt 3330 kr inkl. mva. i 2023.  
 
Når ny kildesorteringsordning og gebyrmodell innføres vil alle abonnentene få endret 
renovasjonsgebyr. Tabellen nedenfor viser noen mulige scenarier for «vanlige» abonnenter gitt 



gebyrsatser som i kapittel 4. Det presiseres at tallene kun er eksempler, og ikke endelige forslag til 
satser.  
 

Gr.  Restavfall Grunngebyr Variabelt 
geb. 

Ant. 
Tømminger/år 

Sum, gebyr 

1. Lite avfall 1600 70 13 2510 

2. Snitt avfall 1600 70 26 3420 

3. Mye avfall 
(stor 
beholder) 

3200 90 26 5540 

 
Husstander med lite avfall og de som er flinke til å kildesortere vil med ny gebyrmodell kunne får ca. 
800 kr lavere renovasjonsgebyr i forhold til om dagens ordning skulle vært videreført. Det antas at de 
fleste abonnenter vil komme i gruppe 2 og på den måten få gebyr omtrent som i dag. 
 
Husstander med mye avfall, dvs. storfamilier og familier med flere bleiebarn, og husstander som ikke 
sorterer vil stort sett havne i gruppe tre og få et høyere årlig gebyr sammenlignet med i dag. 
 
Hvordan dette vil slå ut vil også avhenge av hvilken ordning for sortering av plast kommunen 
beslutter (kildesorteringsløsning eller ettersorteringsordning). Hvis kommunen velger ettersortering 
av plast vil flere abonnenter få mindre plass i restavfallsbeholderen og trenge flere tømminger eller 
større restavfallsbeholder, altså havne i gruppe 2 og 3. 
 
Kommunen vil ha 140 liters restavfallsbeholder som «standard», men abonnenter med mye 
restavfall kan bestille større beholder mot et tilleggsgebyr. Videre vil kommunen tilby salg av 
ekstrasekker der tømmeavgiften er inkludert. 
 
 

4.4          Kvalitetssikring av kjøreveier mm.  
Dagens renovasjonsforskrift sier at avfallsbeholderne skal plasseres lett tilgjengelig og maks 5 meter 
fra kjørbar vei på tømmedag. I praksis har det vært opp til den enkelte sjåfør å vurdere hva som er 
kjørbar vei. Dagens renovasjonsruter er derfor «blitt til» over tid uten noen grundig og samlet 
vurdering. 
 
I Avfallsstrategien legges det opp til å etablere kostnadseffektive tjenester og at innsamlingen skal 
digitaliseres. Renovasjonsbilene fikk i høst installert digitale førerterminaler. 
 
Administrasjonen har nylig gjennomført en grov kartlegging av hvilke veier som faktisk kjøres. 
Oppsummert kjøres det i dag på svært mange dårlige veier, ofte for å renovere bare ett eller få hus. 
Disse veiene er ofte private, har begrenset og/eller ukjent bæreevne og variabelt (vinter)vedlikehold. 
Disse forholdene gir en svært ressurskrevende renovasjonsordning med et stort fare- og 
skadepotensial. I mange tilfeller tilfredsstiller dette ikke dagens krav til HMS og kvalitetssikring, samt 
krav i Veitrafikkloven. 
 
Konsekvensen av å trafikkere disse veiene er ofte at veien ødelegges og at kommunen får krav om å 
erstatte skadene.  
 
Når kommunen nå gjør en samlet vurdering og kvalitetssikring av dagens kjøreveier vil det være en 
del mindre veier og stikkveier som ikke lenger kan trafikkeres. Der det dreier seg om flere 
abonnenter (mer enn 3-4) på en vei, vil det være hensiktsmessig å etablere en felles samleplass der 
abonnentene deler større beholdere som plasseres permanent ved kjørevei. Er det snakk om noen få 
boliger (1- 4) som berøres bør de ha egne beholdere som enten står permanent ved kjørevei, eller 



bringes dit på tømmedag. 
 
Innledende undersøkelser har vist at rundt 1500 abonnenter vil berøres av disse tiltakene. Det må 
derfor forventes en del klager ifm. dette. Arbeidet vil være resurskrevende og vil sannsynligvis måtte 
gå over et par år. Hovedbegrunnelsen er dog HMS- og kvalitetshensyn. 
 
Rådmannen mener det er helt nødvendig å kvalitetssikre kjøreveier mm. før ny 
kildesorteringsordning innføres. Dette vil gjøre innbyggerne trygge på at de får utført 
renovasjonstjeneste under de fleste omstendigheter. I tillegg vil det redusere skadepotensialet med 
hensyn til ulykker, skade på annen manns grunn og egne renovasjonsbiler og ikke minst 
personskader. Endelig vil det bidra til å gi en kostnadseffektiv tjeneste slik at kommunen slipper å øke 
gebyrene i særlig grad.  
 
 
 
 
 
 

Oppsummering og forslag til vedtak 
Rådmannen mener at forslag til ny renovasjonsforskrift er vesentlig forbedret i forhold til gjeldende 
forskrift, og ivaretar nasjonale, internasjonale krav og forventninger.  
 
Forskriften vil være et viktig redskap for å kunne oppnå avfallsstrategiens hovedmålsetninger: 

· Kraftig forbedring av miljøaspektet 
· Kostnadseffektive tjenester 
· Vi skal gjøre det enkelt å sortere rett. 

 
Endringene som foreslås vil gi en mer rettferdig gebyrmodell der de som har lite avfall ikke 
subsidierer de som har mye avfall. I tillegg vil tiltakene medføre at alle innbyggerne i kommunen 
bidrar til å finansiere ordningene og at alle får en kvalitetssikker og lik tjeneste, gitt at 
minimumsstandarder til kjøreveier mm. foreligger. 
 
Renovasjonen står foran svært store endringer de neste årene. En forutsetning for at disse planene 
kan gjennomføres uten at gebyrene økes vesentlig er at forskriften vedtas og at tiltatakene i denne 
saken følges aktivt opp.  
 
Ny forskrift, innføring av ny gebyrmodell og ny kildesorteringsordning vil berøre alle innbyggerne i 
kommunen hvorav en del vil bli mer direkte berørt enn andre. De aller fleste vil nok oppleve 
endringene som positive. På grunn av endringene må det forventes en del henvendelser i årene 
framover. Det forventes at de fleste sakene vil håndteres administrativt. Rådmannen mener at saken 
er faglig godt begrunnet og godt forankret. Erfaringsmessig vil klager og henvendelser avta vesentlig 
etter at de store endringene er gjennomført. På sikt vil vi kunne forvente minst like eller mer 
fornøyde innbyggere enn nå. 
 
Vi vil først se de totale økonomiske effektene etter at ny gebyrmodell og nye renovasjonsruter er 
iverksatt og planlagte investeringer gjennomført.  
 

5.1          Forslag til vedtak 
· Forslag til ny renovasjonsforskrift vedtas 
· Fast og variable gebyrer fastsettes i årlige budsjettbehandlinger 



· Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide renovasjonsteknisk norm 

 

5.2          Vedlegg: 
Forslag til ny renovasjonsforskrift 
Gjeldende renovasjonsforskrift, Karmøy kommune 
Uttalelse fra kommuneoverlegen, ny renovasjonsforskrift 
Innspill til ny renovasjonsforskrift, Feøy Vel 
Svar på høringsinnspill, Feøy Vel 
Innspill til ny renovasjonsforskrift, Olav Trondsen 

Svar på høringsinnspill, Olav Trondsen 

 

 
 

 
Vedlegg: 
Forslag til ny renovasjonsforskrift 
Gjeldende renovasjonsforskrift, Karmøy 
Uttalelse fra kommuneoverlegen 
Innspill til ny renovasjonsforskrift fra Feøy velforening 
Svar på innspill til ny renovasjonsforskrift fra Feøy velforening 
Tilbakemelding på høringssvar fra Olav Throndsen 
Høringssvar fra Olav Throndsen 
 
 


